
 

 

ročník  VIII.         číslo 4 / 2016  

… a  pokračujeme z kroniky  

1978 - Ani v místním JZD nepromarnili od samého 

začátku roku ani jediný den. Na důležitém úseku vý-

roby, jako je  výroba mléka, byl na počátku roku ná-

sledující stav. Družstvo má plný stav 325 kusů dojnic. 

Dojivost je 8,8 až 9 litrů na kus a den. Loňská dodáv-

ka byla překročena o 61 000 litrů. Kolešovičtí se při-

hlásili k Náchodské výzvě a za loňský rok dosáhli zvý-

šení dojivosti o 355 litrů na jednu dojnici. Velký podíl 

na výborných výsledcích mají ošetřovatelé dojnic, 

kteří jsou organisovaní ve dvou BSP s celkovým po-

čtem 22 členů. Je mezi nimi zdravé soutěžení a letos 

mají předpoklady k získání stříbrných odznaků. BSP 

kravína č. 1 vede Jaroslava Čečrdlová, která je  člen-

kou JZD od roku 1953 a patří mezi zakládající členy. 

Na svém pracovišti je vedoucí desetičlenného kolekti-

vu od jeho založení v roce 1962. Všechny členky jsou 

držitelkami bronzových odznaků, které jim byly udě-

leny v roce 1975. Práce v ranní směně začínají ve        

3 hodiny ráno a končí v 9,30 hod. Odpolední směna 

pracuje od 13, 30 hod  a končí v 19 hodin. Při ranní 

směně pracují i v neděli, při odpolední směně je nedě-

le volná. I v této namáhavé práci zastává s. Čečrdlová 

celou řadu funkcí. Je členkou Federálního ústředního 

výboru Svazu družstevních rolníků, členkou Okresní-

ho výboru SDR, členkou představenstva JZD a před-

sedkyní sociální komise MNV. BSP kravína č. 2 vede 

Miluše Matějková. Členky tohoto kolektivu si dobře 

rozumějí, a tak si jedenkrát za dva měsíce  na poradě 

popřejí k životním jubileím a svátkům. Také  zkuše-

nosti  při exkurzích. Byly již v mlékárně ve Slaném, 

v JZD Ledce a účastní se i řady kulturních zájezdů. 

Všechny jsou členky Svazu Československo sovětské-

ho přátelství a starají se o zlepšení pracovního      

prostředí uvnitř areálu. Dobrou spolupráci mají oba 

kolektivy i se zootechniky  ing. V. Landou, M. Klossem     

a M. Plátkovou. Družstvo má v plánu do konce pětilet-

ky dosáhnout průměrné dojivosti 3 300 litrů za rok    

u jedné dojnice. Již druhým rokem se provádí křížení 

s červenostrakatým skotem, jehož efekt by se měl 

projevit v příštích letech. Vedle poctivé práce je to 

jedna z cest, kterou v Kolešovicích ke splnění daných 

úkolů nastoupili. V rostlinné výrobě si vede JZD také 

dobře. Na stranickoekonomické konferenci zeměděl-

ských podniků  v Rakovníku dne 16.2. byla vyhodnoce-

na okresní soutěž, zaměřená na sklizeň obilovin a úklid 

slámy za rok 1977. JZD Kolešovice  bylo vyhodnoceno 

na 1. místě v nejvyšším výnosu hrachu. Nejlepší agro-

nomkou okresu byla vyhodnocena ing. J. Zárubová       

a nejlepším zootechnikem ing. V. Landa z Kolešovic.                                                                             

    - li -                             

Plavky 

Mužům prý stačí mít nové plavky jedenkrát za pět let. Zato my ženy, si je dopřáváme 

téměř každoročně. Hlavně před dovolenou.  Vybrat ty správné není tak jednoduché.    

Tady se mi trochu nedostává, tady mi lezou špeky, tahle barva mi nesluší.  Tyhle mě dě-

lají tlustou. Musím do dovolené zhubnout. Honem nasadit účinnou dietu. Ale jakou?   

Tu, která vyhovovala někomu jinému? Začít s hladovkou? Cvičit až do úmoru? Návodů 

k jinému způsobu života najdeme  ve všech médiích plno.  A leckterá se z toho začíná 

hroutit a raději by snad ani nikam nejela. Zbytečně. Těm ostatním je to jedno jak vypa-

dáme,  snad některé uděláme i radost, že máme  o několik kil víc než ona. A rozdávat 

radost je přece fajn. Takže se přestaňme stresovat, užívejme si plnými doušky letní pří-

rodu, sluníčko, koupání, prostě pohodu.  Když  se  zhubnout nedaří, nic se neděje.       

Plnoštíhlé přicházejí opět do módy. A nevažme se, važme ale každý večer množství doby, 

kterou jsme ten den prožily spokojeně. Třeba se svými dětmi při jejich prázdninových 

aktivitách a hrách.  A tím ale určitě nemyslím ty hry počítačové.       

           -  li -                                                                                                                         



 

 

Pro opravdové zájemce o dějiny našeho bydliště uvádí-

me úryvek z knihy Pravěké dějiny a dějiny Kolešovic,    

1. vydání, 1909, tištěno v nakladatelství Ambr. Opitze ve 

Varnsdorfu. Kronika patří panu ing. J. Tichaiovi st.       

a nezištně ji z němčiny přeložila Mgr. J. Štillerová.  

Šolastika z Kolovrat na Bezděkově 

Jan z Kolovrat na Bezděkově byl ženatý s Šolastikou 

ze Žerotína, se kterou zplodil v roce 1415 syna Al-

brechta. Pokud víme, zanechal po své smrti jen vdovu 

Šolastiku se sirotkem Albrechtem a žádné jiné děti. 

Během nezletilosti Albrechta spravovali jejich statky 

strýcové (bratři matky): Plichta a Jaroslav ze Žerotí-

na.                     

Panstvo pobývalo střídavě na Bezděkově                      

a v Kolešovicích (neboť v Kolešovicích mělo také pevný 

hrad), ale vlastní sídlo mělo kvůli krátké vzdálenosti ke 

královskému městu Žatci na Bezděkově. Později se 

situace vyhrotila tak, že paní Šolastika byla nucena 

hledat útočiště v Kolešovicích.  

Husitské války 

Asi v roce 1419 začalo v Praze husitské povstání, kte-

ré se rozšířilo po celé zemi a je známo jako husitské 

války. Tehdy kvetoucí město Žatec bylo samozřejmě 

vtaženo do víru dění. Tak se stalo, že husitsky smýšle-

jící národ ze Žatce táhl v květnu roku 1420 přes Po-

stoloprty do Prahy a vypálil slavný benediktinský kláš-

ter v Postoloprtech (23. května 1420, čtvrtek před 

letnicemi). Po tomto hanebném činu pokračovali dál, 

aby pomohli pražským husitům proti císaři Zikmundovi.       

Toho, že se všichni silní muži vzdálili ze Žatce, využili 

bratři paní Šolastiky na Bezděkově, páni Plichta a Ja-

roslav ze Žerotína, věrný přívrženci císaře Zikmunda.       

Ti právě byli u své sestry na pevnosti Bezděkov a pod-

nikli několik útoků na město Žatec, neboť věděli, že 

zde nejsou žádní bojující muži. To se jim několikrát 

podařilo, proto poslali bezbranní žatečtí občané posly 

do Prahy pro pomoc.                         

S počátkem srpna 1420 poslali pražští husité pomocné 

vojsko z Prahy do Žatce, které hned prvním útokem 

dobylo pevnost (zámek) Bezděkov, a potom se hned 

vrátilo do Prahy.                      

Avšak příliš velkou škodu husité na pevnosti Bezděkov 

nezpůsobili, protože paní Šolastika zde mohla bydlet    

i nadále.                   

Císař Zikmund chtěl dohonit v říjnu roku 1420 to, co 

zmeškal, neboť 10.10.1420 se přiblížil s maďarskými 

vojsky k městu Žatec. První den při příjezdu do Žatce 

sebral žateckým občanům několik vozů a několik dnů 

nato zaútočil. Když ale 14.10. vtrhl do města, byl 

s velkými ztrátami odražen a musel táhnout zpět přes 

Louny do Slaného a Litoměřic.        

O 14 dnů později (28.10.1420) daroval Zikmund bra-

trům Plichtovi a Jaroslavovi ze Žerotína za dobře   

vykonané služby několik pevností. A tak mu tito rytíři 

pomohli při útoku na Žatec.  

Jindřich z Plané u Žatce 

V roce 1421 bylo shromážděno velké vojsko 

v Německu, aby se postavilo v tzv. Druhém křížovém 

tažení proti husitům. Toto vojsko táhlo přes celé zá-

padní Čechy až k Žatci, městu, které patřilo tehdy 

k nejpevnějším městům husitů.                   

Vůdcem vojska byl Jindřich, hrabě z Míšně a pan 

z Plané (krátce Jindčich z Plané, jinak také řečený 

Jindřich II.  z Reussu), guvernér císařského vojska.         

I přes nesouhlas svých generálů oblehl Jindřich 

z Plané Žatec, který rok předtím vítězně odrazil oble-

žení králem Zikmundem.  Nyní se město bránilo se 

stejnou statečností proti velmi silnému nepříteli. Mno-

ho lidí z okolí uprchlo za ochranné zdi, přes 5000 oz-

brojených pěších mužů a 400 rytířů tvořilo posádku. 

19.9.1420 se pokusili křižáci zaútočit na město, šest-

krát za tento den vypálili na zeď. Ale marně. Mnoho 

mrtvých nepřátel sebrali žatečtí, stejně tolik jich 

zajali, mnoho zraněných přivezli křižáci do tábora.                               

Obležení trvalo až do 2.10.1421, aniž by se dosáhlo 

nějakého výsledku. Dokonce ani předměstí Žatce ne-

přijalo křižáky, neboť natropili v širokém okolí mnoho 

neplechy a zlého. 2.10. odešli pryč. (volně přejato od 

Seiferta, Dějiny Žatce, s. 244 – 283).  

Paní Šolastika z Kolovrat se stěhuje           

do Kolešovic 

Podmínky nebyly takové, aby se dobře dařilo paní 

Šolastice a jejímu – pravděpodobně jedinému – synu 

Albrechtovi na zdevastovaném Bezděkově u Žatce. 

Proto v roce 1421 opustila Bezděkov a odešla se svým 

jměním, které mohla vzít s sebou, do Kolešovic.              

Neučinila tak, dokud nebylo vojsko dostatečně daleko, 

neboť dost dobře věděla, že ve válečné době nezůsta-

ne nikdo ušetřen, ani přítel ani nepřítel.                 

Pravděpodobně se přistěhovala v létě 1421, v rozmezí 

červenec až září.                      

Když se provalilo, že se křižáci chystají také 

k drancování Kolešovic, přišlo obyvatelstvo z celého 

okolí na kolešovickou pevnost, která byla dobře opev-

něna a chráněna.                      

Poté, co se nezdařil útok na Žatec, se obrátili křižáci 

zpět. Guvernér císařského vojska Jindřich z Plané na 

Rabštejně podnikl se svými vojáky malý výlet do Kole-

šovic a na účet křižáků přepadl kolešovickou pevnost. 

Vzal vše, co mu padlo pod ruku. Celá záležitost se poz-

ději dostala před dvorní soud a je nám známa ze zprá-

vy zapsané v soudním spise dne 20.12.1464 (XXXIII. 

s. 319 – 321) 

 



 

 

Obecní úřad informuje  - činnost zastupitelstva obce  

Informace z pracovní porady, která se konala dne 20. června 2016 na OÚ Kolešovice 

Přítomni: M. Brabcová, M. Dvořák, J. Kovář, J. Lenochová, J. Poděbradská,  J. Leško, J. Hrenáková, T. Hrenák,     
J. Dýba 

-  Starosta obce přítomné informoval, že veřejné zasedání bylo svoláno na úterý 28.6.2016 a seznámil zastupitele 

s navrženým programem.                       

- V návaznosti na připravovaný zákon o sociálním bydlení, upozorňuje starosta na fakt, že každá obec bude muset 

mít k dispozici sociální bydlení. Z tohoto důvodu navrhuje ponechat si dům č. p. 87 pro tento účel a nabízet na pro-

dej pouze nemovitost bývalé restaurace Kolešovice č.p. 29. Zastupitelé s tímto krokem souhlasí.                                

- Starosta podal zprávu, že v rámci prodejní akce „Šrotovné Vari“, zakoupil novou pohonnou jednotku a má v plánu 

k ní dokoupit zametací válec a radlici na sníh. Pohonná jednotka je v rámci akce za doplatek 13 tis. Kč, zametací 

kartáč za cenu 25 tis. Kč a radlice bude zdarma. Zastupitelé proti tomuto neměli námitek.                 

- Na obecní úřad se dostavil zájemce o pronájem sálu za účelem uspořádání svatební hostiny. Jeho podmínky byly 

takové, že občerstvení a jídlo si zajistí ve vlastní režii. V takovém případě si musí jídlo dovézt ve várnicích a špina-

vé nádobí odvézt na umytí domů. Aby se do budoucna předešlo jakýmkoliv dohadům při pronájmu sálu, navrhuje 

starosta, že obec bude sál pronajímat pro třídní srazy, narozeniny a podobné akce včetně zajištění služeb. S tímto 

návrhem zastupitelé vyjádřili souhlas.                                  

- Dne 17.6.2016 proběhla kontrola HZS Středočeského kraje ve věci připravenosti a akceschopnosti jednotek po-

žární ochrany působící u obce Kolešovice. Dále proběhla kontrola plnění úkolů obce v samostatné působnosti 

(zřízení jednotky sboru dobrovolných hasičů, zabezpečení odborné přípravy členů jednotek, zabezpečení materiální 

a finanční potřeby), plnění povinností v přenesené působnosti (zajištění velitelů a strojníků požární ochrany na od-

borné přípravě) a zabezpečení zásahů podle požárního poplachového plánu kraje. Po provedení kontroly bylo kon-

statováno, že hasiči ani zásahová jednotka nefunguje a tedy neplní povinnosti vyplývající ze zákona č. 133/1985 

Sb. o požární ochraně. U členů chybí zdravotní prohlídky, školení strojníků a velitelů, školení na motorovou pilu    

a v poslední řadě zásahová jednotka nemůže plnit úkoly, protože v současné době není k dispozici zásahový auto-

mobil LIAZ, který neprošel STK. JSDH Kolešovice je zařazena do JPO III a zajišťuje na základě Smlouvy o spolu-

práci výkon požární ochrany pro okolní obce. Po vyhodnocení výsledků kontroly bylo navrženo, že podle současné-

ho stavu jednotky by měla být přeřazena do JPO V. JPO V zajišťuje požární ochranu pouze na svém katastru. Dále 

bylo doporučeno na základě výsledku kontroly rozvázat s okolními obcemi Smlouvu o spolupráci. Po krátké disku-

si zastupitelé odsouhlasili, že bude nutné svolat jednání s členy SDH a najít společnou cestu pro plnění požární 

ochrany a povinnosti, které jsou ukládány zákonem.                       

- Obec obdržela dotaci ze Středočeského kraje ve výši 1.650.000,- Kč na akci Rekonstrukce sociálních zařízení       

v budovách ZŠ Kolešovice. Výběrové řízení bylo vypsáno 14.4.2016 a obec obdržela v termínu 29.4.2016 z osmi 

náhodně oslovených firem čtyři nabídky. Při hodnocení nabídek zadavatel zjistil dodatečné nesrovnalosti mezi pro-

jektovou dokumentací a požadavky investora. Toto výběrové řízení bylo zrušeno. Poté byl doplněn soupis staveb-

ních prací s doplněním požadavků investora. Druhé kolo výběrového řízení bylo vypsáno dne 9.6.2016. V souladu          

s podmínkami poskytovatele dotace bylo osloveno pět náhodně vybraných firem se žádostí o podání cenové nabíd-

ky. Termín pro předání nabídek byl 20.6.2016. Z pěti oslovených firem předložily nabídky tři subjekty. Jediným 

hodnotícím kritériem byla nejnižší nabídková cena bez DPH. Nejnižší nabídku předložil uchazeč Drops Group a.s. 

Jesenice ve výši 1.642.999,- Kč. Stavební práce jsou naplánovány na červenec a srpen. Výsledek výběrového řízení 

bude projednán na veřejném zasedání.                                        

- Starosta informoval, že bylo předloženo závěrečné vyhodnocení akce (ZVA) Kanalizace Kolešovice – stoka A, C 

a D na Ministerstvo zemědělství ČR. Termín pro předání byl 30.6.2016. O výsledku ZVA budou zastupitelé infor-

mováni na další pracovní poradě.                       

- Starosta podal zprávu, jak pokračují práce na vyhotovení projektové dokumentace na výstavbu vodovodu a podání 

žádosti o stavební povolení.                                 

- V souladu se zadávací dokumentací a smlouvou o dílo proběhla rekonstrukce sportovních kabin. Práce byly zahá-

jeny 9.5.2016 a stavba byla předána 14.6.2016. V průběhu stavby vznikly vícepráce ve výši cca. 20 tis. Kč a méně-

práce ve výši 20 tis. Kč. Dále dodavatel stavby předložil i soupis stavebních prací ve výši 19 tis. Kč, které nebyly 

předmětem díla. Tyto práce nebyly nakonec na základě dohody účtovány, neboť dodavatel na střechu sportovních 

šaten navařil střešní pásy o 0,5 mm tenčí, než ukládal projekt. Z tohoto důvodu byla domluvená nulová varianta. 

Faktura za stavební práce byla vystavena dle Smlouvy o dílo ve výši 536.611,76 Kč. Dne 30.6.2016 proběhne    

kolaudace stavby.                          

- Zastupitelé byli seznámeni s návrhem Smlouvy na odběr bioodpadu mezi obcí Kolešovice a Družstvem            

Agrochmel Kněževes a.s. 

 



 

 

Zápis z pracovní porady konané 18.07.2016 na OÚ Kolešovice 

Přítomni: M. Brabcová, M. Dvořák, J. Kovář, J. Lenochová, J. Poděbradská, J. Leško, J. Hrenáková, T. Hrenák,          
J. Dýba, 

- Starosta obce zastupitele informoval o průběhu rekonstrukce sociálního zařízení v budovách základní školy. 

V souvislosti s rekonstrukcí přišel stavitel s návrhem sjednocení topného systému ve II. a III. NP. Toto souvisí i se 

sdělením ředitelky školy, která byla firmou provádějící  revizi plynových kotlů upozorněna, že plynové kotle jsou na 

hraně životnosti a brzy bude nezbytné provést jejich výměnu.  Kotle jsou nyní umístěné na dívčích záchodech 

v II.NP a III.NP. Při výměně kotlů, vzhledem k tomu, že budova školy je zateplená, by došlo ke snížení jejich počtu 

ze čtyř na dva, které by vytápěly II. a III.NP. Na tyto práce obdržela obec cenovou nabídku od firmy Rakoplynoser-

vis ve výši 489.000,- Kč na výměnu kotlů a rekonstrukci topení. Tyto práce podléhají stavebnímu povolení a je nutné 

nechat vypracovat projektovou dokumentaci, na kterou obec obdržela cenovou nabídku ve výši 89.000,- Kč od firmy 

Benefit Energy Centre. Další položkou, která navyšuje rekonstrukci je instalace atypických závěsných záchodů, které 

nebyly předmětem výběrového řízení na dodavatele stavebních prací. Částka za záchody se pohybuje ve výši    

90.000,- Kč. Dále je třeba pokrýt rozdíl ceny mezi dotací + spoluúčast ve schváleném rozpočtu obce na rok 2016       

a vysoutěženou částkou, který činí 188.000,- Kč. Celkem bude tedy obec potřebovat nad rámec původního rozpočtu 

vzhledem k předpokládaným vícepracem přibližně 856.000,- Kč. Dále starosta předložil návrh stavebního řešení 

dívčích a chlapeckých záchodů v hlavní budově školy. Zastupitelé proti navýšení investice nemají námitek. Protože 

tyto peníze nejsou ve schváleném rozpočtu zapracovány v kapitole základní škola, je nutné je přesunout z jiných 

položek rozpočtu. Starosta navrhl, aby finanční částka ve výši cca 900.000,- Kč byla vyjmuta z položek výstavby 

splaškové kanalizace, ČOV – oprava, udržování a nákup pozemků a byla přesunuta do paragrafu základní škola.     

Po krátké poradě všichni zastupitelé s přesunem finančních prostředků souhlasí.                      

-  Starosta přečetl Protokol o kontrole, kterou provedl HZS Středočeského kraje, odloučené pracoviště Rakovník, dne 

17.6.2016. Předmětem kontroly bylo dodržování povinností stanovených předpisy o požární ochraně ve stanoveném 

rozsahu a připravenost a akceschopnost jednotek požární ochrany. Při kontrole bylo zjištěno 5 porušení závazných 

předpisů (viz Protokol o kontrole). Na základě uvedených kontrolních zjištění byla po dohodě se zřizovatelem – obcí 

Kolešovice, nařízena změna kategorie jednotky z JPO III/1 na kategorii JPO V. Starosta přítomným zastupitelům 

sdělil, že dle zákona o obcích je obec samostatně spravována zastupitelstvem obce, proto je třeba, aby se tímto vcel-

ku závažným problémem zabývali všichni členové zastupitelstva obce. Dále starosta sdělil, že počátečním krokem 

k řádnému chodu zásahové jednotky musí být vytipování, oslovení a následné jmenování takového velitele jednotky, 

který bude schopen a ochoten pracovat ve prospěch celé obce, jak po provozní tak i po administrativní stránce.     

Řádný chod jednotky je třeba zajistit i v kategorii JPO V. Pokud se tak nestane, bude muset obec uzavřít smlouvu     

o spolupráci s jinou obcí, která je zřizovatelem funkční zásahové jednotky, a splnit tak povinnost vyplývající ze    

zákona o požární ochraně.  Po diskusi žádné konkrétní jméno na výběr velitele z řad zastupitelů nebylo navrženo. 

Záležitost bude tedy znovu řešena na další poradě. V tomto bodě bylo také  projednáno, že obec Kolešov vypověděla 

obci Kolešovice Smlouvu o spolupráci na úseku zajišťování požární ochrany obce.                    

- Starosta sdělil, že k podání žádosti o vydání stavebního povolení na výstavbu vodovodu je mimo jiné nutné uzavřít 

smlouvy o smlouvě budoucí s Českými drahami a Správou a údržbou silnic. Vzhledem k tomu, že se jedná o kompe-

tenci zastupitelstva obce, bude nutné uzavření smluv projednat a schválit na veřejném zasedání.                    

- Na veřejně prospěšné práce nastoupí od 1.8.2016 paní Vlasta Lakatošová, se  kterou bude uzavřena pracovní 

smlouva na dobu 6 měsíců.  Žádný další zaměstnanec se s doporučenkou do zaměstnání z úřadu práce zatím nedosta-

vil.   

Lístečky z obce 

☺ V květnu bylo na můstku u kulturního domu umístěno zrcadlo pro bezpečný výjezd aut a cyk-

listů od rybníka.  

☺ Začátek letních prázdnin patří už pár let Kolešovce. Také letos přitáhla její první jízda spous-

tu těch, kteří se chtěli svézt a nebo se jen podívat. Poprvé jsme typické pískání a zvuk parního 

stroje slyšeli v sobotu 9. června a slýchat historické vlaky budeme každou sobotu celé prázdni-

ny. 

☺ Prázdniny - čas nejen na odpočinek, ale také na údržbu, opravy a rekonstrukce škol. Naší ško-

lu po zateplení čeká rekonstrukce WC v obou budovách. Pracovat se bude celé prázdniny, aby 

děti přišly v září do nového.  

☺ Na budovu pošty Kolešovice č.p. 6 byly umístěny nově zrestaurované sochy sv. Floriána          

a sv. Víta. Restaurování provedl Jan Turský z Jesenice.   

☺ Připomínáme odvoz plastového odpadu: poslední středa v měsíci 31. 08. 2016 a       

28. 09. 2016.                                                                              

          -  jp - 



 

 

A MÁME HEZČÍ AUTOBUSOVOU ZASTÁVKU 
 

Autobusová zastávka je opět hezčí díky děvčatům z devá-

té třídy, která pod vedením třídní učitelky Mgr. J. Veselé        

zastávku vymalovala začátkem června. Obrázková        

zastávka upoutá nejen cestující, ale také kolemjdoucí        

a přibrzdí i kolemjedoucí auta. Zastávka se líbí, doufej-

me, že vydrží déle než dílko předchozí.    

      -  jp - 

Šikovné malířky: H. Seinerová, K. Pelikánová, L. Pavlíková, T. Nezbedová, 

Kulturní přehled ... 

KLÁNÍ O KRAKOVECKÝ MEČ  

Dne  4.6.2016  se zástupci obce  zúčastnili „Klání o Krakovecký 

meč“ v obci Krupá, která minulý ročník vyhrála. Za obec soutěžili  

Lukáš Slabý,  Lukáš Vachata, Jaroslav Daniš, Kristýna Kalíková, 

Václav Zuzka,  Marek Houška a Jakub Laštůvka. Soutěž  byla   veli-

ce náročná, jelikož probíhala  ve vojenském duchu, což bylo pro mla-

dší ročníky neznámé, např.  rozebrání samopalu a složení na čas, 

vypáskovat a napáskovat zásobník. Soutěžící  se nakonec  se vším 

poprali nádherně.  Vybojovali první místo!  

Děkuji všem soutěžícím za jejich výkony, obětavost a reprezentaci 

obce a věřím,  že se meč pokusíme příští rok obhájit. 

                                     Tomáš Hrenák 

V neděli 5.6.2016 od 9 hodin se konala oslava Dne dětí 

a malí příznivci Petrova cechu se svým náčiním zúčast-

nili rybářských závodů. Na Den dětí si členky ČSŽ při-

pravily pro naše ratolesti několik her, za jejichž splnění 

byly děti odměněny nějakou sladkostí. V průběhu dopo-

ledne děti dostaly balíček, papírovou královskou korunu 

a v čase oběda každý dostal klobásu a na ohništi si ji 

opekl. Účast na závodech, vzhledem k pěknému sluneč-

nému, počasí byla vysoká. Dostavilo se 19 závodníků, 

kteří se snažili, co jim síly stačily. Bohužel pro některé 

byla jejich udice letos zakletá a úlovkový lístek zůstal 

jen nepopsaným listem papíru. Pár minut před polednem 

rozhodčí závody ukončil a začalo počítání ulovených 

ryb, kterých bylo celkem  devět. Konečné pořadí skonči-

lo pro všechny nakonec překvapením. Na prvním místě 

se umístil nejmladší závodník celé soutěže Anežka Hau-

nerová (3 roky), která na lístku měla celkovou délku 

ulovených ryb 114 cm. Na druhém místě se umístila 

Helena Čečrdlová (74 cm), třetí Adéla Zelenková       

(63 cm), bramborovou medaili získal Tobiáš Hauner    

(45 cm) a na  pátém místě se umístil Šimon Peroutka    

(20 cm). Ostatní závodníci zůstali bohužel bez úlovků. 

Domů ale nakonec odcházeli všichni spokojeni, neboť 

pro každého závodníka byl připraven hodnotný balíček. 

Oslava Dne dětí se velmi vydařila. Děkujeme všem sou-

těžícím za účast, členkám ČSŽ za přípravu, obci Kole-

šovice a firmám Procter & Gamble Rakona a. s. a Bec-

ker Kralovice s.r.o. za ceny, které do soutěže věnovaly.  

     -  bp  - 

DĚTSKÝ DEN, DĚTSKÉ RYBÁŘSKÉ ZÁVODY  



 

 

 

 

Na závěr letních prázdnin, kdy je venku cítit vůně posekané slámy a čerstvě natrhaný chmel, máme při-

praveny dvě tradiční akce, které se již řadu let vážou k naší obci. 

 

              se konají v sobotu 20.08.2016 od 19 hodin na prostranství        
 před Kulturním domem Kolešovice. Vystoupí kapely: 
 Ampér Praha, Yentac Žatec a Five Sins Rakovník.  

  

V sobotu 27.8.2016 v 8 hodin bude zahájeno ruční česání 
chmele na tyčové chmelnici před historickou sušárnou. Od 14 
hodin je připraveno posezení s hudbou. Hraje Universal Band.  

                       
 Srdečně zvou pořadatelé: obec Kolešovice, Rakovnicko o.p.s, Sušárna o.s.,                     
        Rakovnicko o.p.s, Rakochmel s.r.o. a ČSŽ Kolešovice  

DALŠÍ Z VÝLETŮ U PŘÍLEŽITOSTI DĚTSKÉHO DNE 

 

Již třetí takový výlet se uskutečnil 

v sobotu 18. června. Akci připravi-

li sami rodiče za finanční podpory 

obce Kolešovice. Ráno odjížděl 

autobus plný dětí a jejich rodičů 

směrem k zábavnému parku Mira-

kulum u Milovic. V rozlehlém 

areálu plném rozličných atrakcí se 

děti i dospělí mohli vyřádit na 

hradě nebo na velké trampolíně, 

v lanovém centru, v lesním městě, 

dále si mohli prohlédnout zvířátka 

v minizoo, procházet podzemní 

nebo nadzemní bludiště. Pro nej-

menší je tu Země prasátka Piggy, 

kde jsou herní prvky přizpůsobené věku a schop-

nostem těch nejmenších. Každý víkend se tu kona-

jí kulturní a zábavné programy. Tentokrát nás   

čekalo Diskotačení s Bárou Ladrovou a dech be-

roucí vystoupení akrobatů ze skupiny Flying Boys. 

Pro předem ohlášené organizované skupiny je tu 

mnoho výhod – levnější vstupné a přednost            

u    pokladen. Vydrželi jsme tu celý den! A těšíme 

se na další výlet v roce 2017! 

 

   Jaroslava Čečrdlová 

A co nás čeká dál . . . 

- V pondělí 12.9.2016 od 16 hodin (od 16,30 hodin v obci Zderaz) proběhne u OÚ Kolešovice     
očkování psů proti vzteklině.  

- V termínu 7. a 8. 10. 2016 nás čekají volby do Zastupitelstva Středočeského kraje.  



 

 

Sbor dobrovolných hasičů informuje …   

UKONČENÍ SOUTĚŽNÍ SEZÓNY 
 
V pátek 17. června se sešli mladí hasiči i s dospělými u brodu, aby ukončili a zhodnotili uplynulou soutěžní sezónu. 

Při této příležitosti si mladí hasiči zahráli šipkovanou, při které plnili hasičské i nehasičské úkoly.  Za jejich výkony  

v průběhu soutěžního roku jim poděkoval starosta SDH V. Svítek a starosta obce M. Dvořák, kteří se ukončení taktéž 

zúčastnili. Na závěr byl rozdělán oheň a opékaly se buřty.                 

V době prázdnin se někteří mladí hasiči sejdou na hasičském soustředění ve Vojtově mlýně.  

 

 
MLADÍ HASIČI NA LETNÍM HASIČSKÉM SOUSTŘEDĚNÍ 
 

Od pondělí 18. do pátku 22. července se většina mla-

dých hasičů z Kolešovic zúčastnila letního hasičského 

soustředění Olympijský Vojtův mlýn 2016, které připra-

vilo Okresní sdružení hasičů Rakovník. Přijelo celkem 

37 dětí z Pochvalova, Hřebečník, Kolešovic, Chrášťan, 

Kounova, Lán nebo Krušovic. V roli vedoucích tu byly 

také Jarka Čečrdlová, Marcela a Markéta Holých. Pro-

gram soustředění byl rozdělen na hasičskou a olympij-

skou část. Hasičský program zahrnoval nácvik úkolů na 

čtvrteční Závod požárnické všestrannosti. Trénovali 

jsme vázání uzlů, první pomoc, střelbu ze vzduchovky   

a především nové topografické značky, které budou děti 

poznávat hned na říjnovém I. kole hry Plamen.  

Z olympijských disciplín jsme v průběhu týdne zvládli 

hod oštěpem, střelbu z luku, přetahování lanem, překáž-

kový běh, vrh koulí a parkur. A samozřejmě spoustu 

dalších aktivit a her. Nechyběly tradiční táborové aktivi-

ty jako opékání buřtů, noční stezka odvahy nebo letní 

kino a diskotéka nebo stavění lesních domečků. 

Zvláště noční stezka odvahy byla velkou událostí.     

Vedoucí ji připravovali celý den. Po desáté večer jsme 

probudili nejmenší děti – tedy vzbudit šlo jen dvě hol-

čičky, ale ty statečně ruku v ruce kratší stezku prošly!   

A byli jsme pyšní na to, že to byly hasičky z Kolešovic – 

Kačenka Čečrdlová a Julinka Šrámková. Kolem jede-

nácté se v jídelně soustředily ostatní děti a čekaly na 

start. Velikým překvapením pro všechny bylo, že tou 

nejstatečnější účastnicí byla nedávno šestiletá Pavlínka 

Štillerová, která se přihlásila, že půjde sama a ještě ke 

všemu první! Stezka nebyla lemována strašidly, ale z písčité cesty vedla do docela tmavého lesíku a zpět do tábora. 

Ve středu jsme měli perný den – dopoledne nás navštívil profesionální hasič z HZS Rakovník Ladislav Dvořák 

s ukázkami techniky, speciálních oděvů a první pomoci. Prakticky pak byla na místním rybníku předvedena záchrana 

tonoucího. Celý den jsme vyráběli dárky, kytičky, 

přáníčka pro dva oslavence dne. Ke svačině jsme 

pro ně měli překvapení v podobě dortů. 

Olympiádu vyhrál tým Greenů, před Modrásky, 

Plechovkami a Citrony. Děti si domů odvezly 

táborová trička, diplomy, medaile, papírového 

koně a především spoustu nových zážitků! 

     

 Za SDH Kolešovice, Jaroslava Čečrdlová 



 

 

90 let fotbalu v Kolešovicích  

V sobotu 25.6.2016 proběhl od 10 hodin turnaj 

oddílu šachu se šachovým velmistrem Petrem 

Neumannem, který vyhrál nad našimi šachisty v 

poměru 7:1,5. Současně byl zahájen i  turnaj v 

kopané starší přípravky, který byl pro naše barvy 

velice zdařilý. Zúčastnili se ho kromě členů 

ČLK     i sousední Kněževes, Zavidov a Krásný 

Dvůr.           

Po všech odehraných zápasech měla mužstva 

ČLK, Zavidova a Krásného Dvora shodně          

6 bodů. O konečném pořadí rozhodl větší počet 

vstřelených branek. Zvítězili hráči ČLK před 

Krásným Dvorem     a Zavidovem. Čtvrté místo 

patřilo Kněževsi. Vyhlašovaly se i individuální 

ceny. Nejlepším brankářem byl zvolen gólman 

Krásného Dvora. O vítězi trofeje  pro nejlepšího 

střelce musely rozhodnout pokutové kopy mezi 

kolešovickým Ondrou Rychtaříkem a Marcelem 

Čurejou. Šťastnějším byl nakonec Ondra Rych-

tařík.                      

Souběžně hraný turnaj dospělých v malém fotba-

le ovládli hráči mužstva, které sestavila Kristýna 

Roubíková. V brance se představil lišanský Řep-

ka a v poli hráči divizního Nového Strašecí Jan 

Mrázek, Martin Mžourek, tatranský Tomáš    

Kapoun a jesenický Michal Pacourek. Kolešovi-

ce zastupovali Petr, Alena a Kristýna Roubíkovi, 

Václav Zuska a Jiří Balcar. Druhé místo obsadil 

první tým ČLK, který doplnil hráč Slavie Praha 

Libor Drozda. Bronzový stupínek patřil Slavoji 

Chrášťany a čtvrté místo obsadil druhý tým 

ČLK. 

Michal Štícha, předseda TJ ČLK  

Jeden z nejstarších klubů na Rakovnicku ČL Kolešovice letos 

oslavil 90 let fotbalu. Kolešovický oddíl byl založen v roce 

1926 jako Český sportovní klub Kolešovice a již po dvou letech 

změnil název na SK Český lev Kolešovice. Poslední změna   

názvu přišla v roce 1966 na TJ Český lev Kolešovice a toto 

slovní spojení trvá dodnes. 

Výročí oslavili Kolešovičtí o víkendu. V neděli v 10.30 hodin 

proběhlo exhibiční utkání mezi starou gardou Kolešovic  a praž-

skou Amforou. Čestný výkop obstarali Zora Jandová, Jitka Ze-

lenková a Karel Štědrý. Před zraky 520 platících diváků se 

v dresu Amfory představila celá řada bývalých vynikajících 

fotbalistů, herců či bavičů. Na hřišti se například sešli Přemysl 

Bičovský, legendární obránce Karol Dobiáš a nechyběl ani autor 

slavného „Vršovického dloubáku" Antonín Panenka. Přestože si 

tito fotbaloví velikáni užívají fotbalového důchodu naplno, ze 

svého fotbalového umu mají stále co nabídnout.  Mladší genera-

ci zastupovali bývalý kouč národního týmu Petr Rada, bývalý 

sparťan Petr Vrabec nebo další slavný sparťan Jan Berger. Po   

vynikajících fotbalistech vyběhl na trávník i ředitel Amfory, 

moderátor a diskžokej Petr Salava, který si však během utkání 

natáhl sval a místo na hřišti poté přepustil bývalému sportovní-

mu komentátorovi Václavu Tittelbachovi a chopil se mikrofonu. 

Skóre utkání otevřel režisér a příležitostný herec Jakub Kohák, 

jenž prostřelil jinak výborného Zdeňka Kapouna a svoji trefu 

náležitě oslavil. Kolešovickým se podařilo otočit a Amfoře ne-

zbývalo nic jiného, než zapnout na vyšší rychlostní stupeň         

a připravit několik divácky zajímavých střídání. Během utkání 

se na hřiště dostal například vítěz pěvecké soutěže X-Faktor Jiří 

Zonyga, zpěvák Stanislav Hložek, či další hudebník, kyjevský 

bubeník    a nejmladší hráč na hřišti Oleg Sokolov. Čerstvý pa-

desátník, moderátor a bavič Vladimír Hron oblékl dres s číslem 

„68“  a  nejmenší muž na hřišti, herec Roman Skamene se po 

trávníku pohyboval s číslem „99“. Několikrát se snažil zúročit 

svoje schopnosti útokem na domácí branku, ale bezvýsledně.  

Pořádek na hřišti sjednával 

bývalý rozhodčí Pavlín Jirků   

a když bylo třeba, nebál se 

zvýšit hlas. Na čarách mu po-

máhali Milan Vyhnanský        

a Milan Šefera. Utkání nako-

nec skočilo těsnou výhrou 7:6 

pro Amforu. 

Amfora: Pavel Steiner – Petr 

Rada, Petr Vrabec, Petr Salava, 

Antonín Panenka, Jan Berger, 

Karol Dobiáš, Jan Fiala, Roman 

Skamene, Vladimír Hron, Jakub 

Kohák, Oleg Sokolov, Václav 

Tittelbach, Přemysl Bičovský, 

Andrea Andrei, Stanislav Hložek, 

Pavel Větrovec, Jiří Zonyga, Mi-

chal Jiráň. 

Stará garda ČLK: Zdeněk Kapoun 

(František Rendl) – Zdeněk Kon-

vička, Zdeněk Čihař, Oto Herink, 

Zdeněk Herink, Jiří Herink, Petr 

Roubík, Martin Dvořák, Stanislav 

Dvořák, Václav  Rybář, Jiří Čí-

hař, Jiří Kukla, Radek Tůma, 

Václav Zuska, Pavel Kudrna, 

Jaroslav Machovec, Luděk Pavel. 

http://d.vvbox.cz/vv_show_url.php?idk=90981&idc=4444238&ids=10220&idp=87417&url=http%3A%2F%2Fwww.ddsport.cz%2F%3Futm_source%3Ddenik%26utm_medium%3Dkontext%26utm_campaign%3Ddresy
http://d.vvbox.cz/vv_show_url.php?idk=90710&idc=4444238&ids=14647&idp=87175&url=http%3A%2F%2Fwww.patentcentrum.cz%2F
http://d.vvbox.cz/vv_show_url.php?idk=91211&idc=4444238&ids=325&idp=86677&url=http%3A%2F%2Fwww.puruplast.cz%2F


 

 

Základní škola a Mateřská škola Kolešovice  

Školní výlet      

                  

V pondělí 30. 5. 2016 přesně v 7:15 hodin byl přistaven     

k mateřské škole autobus. Všichni jsme nastoupili do au-

tobusu, který to nasměroval přímo do Karlových Varů. 

Když nás řidič dovezl na místo určené, přesněji k Puppu, 

čekal nás tam pan Pohoda se svou asistentkou Soňičkou. 

Všichni společně jsme   došli k lanovce, která nás vyvezla 

přímo na rozhlednu Diana. Na tomto vrcholu to bylo vel-

mi krásné.  Děti si zde prohlédly motýlí farmu, kde viděly 

exotické motýly. Vyšly si na rozhlednu Diana, kde mohly 

v dáli vidět Karlovy Vary. Po tomto náročném výšlapu si 

děti zasoutěžily o bonbóny. V nabitém programu se našlo 

místo i pro výrobu upomínkových předmětů a shlédnutí 

divadla o Veliké řepě. Okolo 12:15 hodin nás čekal oběd 

ve velmi příjemné restauraci, kde děti dostaly pití a řízek       

s bramborem. Po vydatném obědě následovala cesta     

lanovkou zpět. A odjezd zpátky autobusem do Kolešovic. 

Věříme, že tento výlet byl pro děti velmi zajímavý a zá-

bavný.  

Oslava Dne dětí     

                  
V pátek 3. 6. 2016 na děti čekalo příjemné překvapení      

k oslavě Dne dětí. I za nepříznivého počasí jsme v 8:30 

hodin nastoupili do linkového autobusu a vydali se směr 

Kněževes. V Kněževsi jsme navštívili místní mateřskou 

školu, kam přijel Honzík Ladra se svými kamarády.     

Jejich vystoupení bylo pro děti zážitkem, jelikož si zatan-

covaly   a zahrály i hry. Po skončení akce jsme se vydali 

do místní cukrárny, kde každé dítě dostalo zmrzlinu. Poté 

následovala cesta zpět do Kolešovic. 

Workshop Indiáni     

                 
Ve středu 15. 6. nás čekal Workshop Indiáni. V tomto 

programu se děti dozvěděly spousty zajímavostí o Indiá-

nech i dostaly jejich hudební nástroje. Každé dítě si mohlo 

vyrobit čelenku s peříčky a indiánskou ozdobu. 

      
   Darina Drozdová, učitelka MŠ 

 

AKTUALITY Z MATEŘSKÉ ŠKOLKY 



 

 

AKTUALITY ZE ZÁKLADNÍ ŠKOLY  

Korunovační klenoty ve škole  
Ve škole jsme oslavili 700 let od narození Karla IV. Při 

vyučování jsme si připomněli tuto významnou osobnost 

našich dějin, malovali jsme jeho portréty (na  1. i  2. 

stupni) a prohlédli si korunovační klenoty, které u nás ve 

škole byly k vidění 23. 5. po celý den. 

         Mgr. Jana Veselá 

Den dětí  
Ve středu 1. června u příležitosti Mezinárodního dne 

dětí uspořádala naše škola tradiční dětský den.  Před 

zahájením děti ve třídách zhlédly několik krátkých    

dokumentů věnovaných Karlu IV., jehož 700. výročí 

narození jsme si v letošním roce připomněli, a odpoví-

daly na otázky vědomostního kvízu o Karlu IV. Poté již 

žáci jednotlivých tříd, rozdělení do družstev, za dopro-

vodu svých pedagogů plnili nejrůznější úkoly na stano-

vištích v terénu v okolí školy, kde na děti čekali žáci 

devátého ročníku. Připraveny pro ně měli vědomostní 

úkoly, např. poznávání českých hradů a zámků nebo 

poznávání českých sportovců a určování dopravních 

značek.  Zapojeny byly i smysly, podle čichu měli žáci 

určit nejrůznější pochutiny, nabídnuty byly i Kimovy 

hry rozvíjející zrakovou paměť žáků. Na trase byla také 

zdravověda, kde si žáci připomněli zásady poskytování 

první pomoci i prakticky. Na dalších stanovištích žáci 

probíhali nejrůznější dráhy (i na čas), skákali přes šviha-

dlo, házeli granátem na cíl i do dálky nebo jezdili na 

koloběžce. Odměnou bylo žákům nejen pěkné slunné 

počasí, ale i drobné sladkosti. 

    Mgr. Eva Chalupová 

 

Výlet do Karlových Varů  
Dne 6.června jsme s dětmi jeli na školní výlet do Karlo-

vých Varů. Den plný zážitků si děti užily s nadšením      

a radostí. Projely se lanovkou na rozhlednu Diana, kde 

se celý den konal. Navštívili jsme motýlí farmu a zhlédli 

divadelní představení, které bylo součástí výletu. S pa-

nem Pohodou a Soničkou, kteří celý den pořádali, si děti 

zasoutěžily. Domů odjížděly unavené, ale spokojené. 

                      Simona Laštůvková  

 

Absolventské práce  
Jak už se stalo zvykem na naší škole, žáci devátého roč-

níku zpracovávají po celý školní rok vybrané téma, spo-

lupracují s konzultanty (učiteli školy) a v červnu svoje 

snažení zakončují obhajobou absolventské práce. 

Ve dnech od 15. 6. do 21. 6. proběhly tedy obhajoby 

absolventských prací současných žáků IX. třídy. 

Úroveň zpracování  i samotných obhajob byla různá. 

Většina žáků (11 z 23) byla ohodnocena stupněm 

„vynikající“ (který odpovídá jedničce), 6 žáků získalo 

stupeň „velmi dobrý“ (který odpovídá dvojce) a 6 žáků 

dostalo ohodnocení „postačující“ (které odpovídá troj-

ce). Většina žáků prokázala, že je schopna zvolené téma 

zpracovat, že umí vyhledávat informace v knihách i na 

internetu, vkládat do textu obrázky, grafy nebo tabulky. 

Žáci byli schopni svoji práci zhodnotit a obhájit za pou-

žití vypracované prezentace. 

Tyto dovednosti jistě využijí i v budoucím životě. 

                  Mgr. Jana Veselá 

 
Projekt o Karlu IV. 
V letošním roce se naše škola opět zúčastnila projektu    

o Karlu IV. Za stavění hradu jsme vyhráli odměnu, kte-

rou byl pobyt s programem na hradě Pořešíně v Pomalší. 

Bohužel se mohli zúčastnit pouze 4 žáci, a tak čekal 

učitele těžký úkol vybírání. Nakonec jsme se rozhodli 

pro Alenku Vojáčkovou, Simču Ježíkovou, Sáru Mendí-

kovou a Míšu Trčkovou, které na projektu pracovaly již 

druhým rokem. 

V Pořešíně jsme strávili 3 dny. I přes stísněné ubytování 

se pobyt nakonec všem líbil. Dívky poznaly okolí Poře-

šína, ty odvážnější vylezly na nedalekou rozhlednu         

a podívaly se k staré těžební štole. Velkým zážitkem 

bylo řemeslné dopoledne, kdy se vyráběla keramika, 

pekly placky na ohni a střílelo se z luku. Děti si také 

zkusily rozdělávat oheň bez sirek nebo razit mince. Pěk-

ný byl  i výlet do nedalekého Českého Krumlova. 

              Mgr. Zuzana Krýsová 

 

Exkurze VI. třídy do ZOO parku v Chomuto-
vě 
Ve středu 15. června 2016 čekala žáky 6. třídy ZŠ a MŠ 

Kolešovice exkurze do Zooparku v Chomutově. Sraz byl 

7,45 před školou, kdy jsme nastoupili do minibusu         

a těšili se na nejrůznější zážitky. Zhruba v 9 hodin jsme 

dorazili do cíle. Po zakoupení vstupenek jsme se vydali 

na prohlídku. Jako první jsme viděli dvě voliéry 

s krásnými ptáky, dále velbloudy, kteří zrovna jedli. Pak 

jsme si prohlédli vodní buvoly, kteří se povalovali ve 

svém rybníku. Šli jsme dále a potkali jsme vlka šedého, 

do jehož výběhu jsme se mohli průlezem podívat. Násle-

doval noční svět, kde byli burunduci a hadi. Po nákupu 

suvenýrů a občerstvení byla dalším bodem našeho pro-

gramu asi pětačtyřicetiminutová jízda safari expresem 

mezi zvířaty, což bylo velmi zajímavé, zblízka jsme si 

prohlédli např. koně převalského, buvoly a poloosly 

nebo jeleny evropské. Když jízda skončila, šli jsme se 

podívat na dovádějící opice a cestou k nim jsme viděli i 

rysa ostrovida. Potom jsme navštívili poníky s mláďaty, 

která se pořád schovávala za maminky. Zvířat jsme si 

prohlédli mnoho, ale to už jsme šli k autobusu a tak troš-

ku jsme se ztratili, nakonec jsme správný východ našli a 

vraceli jsme se zpátky ke škole. Výlet se všem žákům 

líbil.    Adéla Kvíderová ze 6. třídy   



 

 

Exkurze III. třídy do ZOO parku v Chomutově 
 

28.6.2016 žáci 3. třídy a někteří žáci 1. stupně  vyjeli na 
výlet do Zooparku v Chomutově. V 10 hodin se projeli 
Safari expresem a přesto, že děti trochu zmokly, byly nad-
šené. Hlavně z laně Marušky, která byla ochočená a pobí-
hala stále kolem vozu i po dobu jízdy. Poté jsme se přesu-
nuli k tuleňům a pozorovali jejich krmení. Následovala 
prohlídka Zoo, kterou jsme občas proložili nějakými prolé-
začkami, svačinou či nakupováním suvenýrů. Děti se cho-
valy velice pěkně a byly spokojené. Výlet se vydařil, za 
bezpečnou jízdu děkujeme panu Šímovi. 
             Mgr. Renata Zemjanková 

SLAVNOSTNÍ LOUČENÍ SE ZÁKLADNÍ ŠKOLOU 

Poslední den školního roku patří předávání vysvědčení. Na tento den se jistě nejvíce těší prvňáčci, protože je to vy-

svědčení první a deváťáci, protože je to vysvědčení v základní škole poslední. 

Vysvědčení a hodnocení závěrečných prací letos předávala ve čtvrtek 30. června 2016  třídní učitelka Mgr. Jana Ve-

selá, ředitelka školy PaedDr. Vladimíra Hartmannová a za zastupitelstvo obce místostarosta Jaroslav Kovář a zastu-

pitelka Jiřina Poděbradská. Všichni krátce popřáli žákům opouštějícím základní školu hodně úspěchů v dalším studiu 

a štěstí v budoucím životě, který na ně čeká.  Na předání vysvědčení se přišli podívat také rodiče některých žáků. 

Povinnou školní docházku ukončilo 23 žáků z toho 2 žáci z osmé třídy. Krásné vysvědčení se „samými" si odnesla 

děvčata Tereza Nezbedová a Martina Navrkalová.     -  jp  - 

Horní řada stojící: A. Bolechová, J. Šuran, P. Rút, M. Pavlík, J. Lakatoš, J. Ritter                 

další řada: třídní učitelka Mgr. J. Veselá, P. Boršová, D. Holan, L. Drozda, V. Vintr, L. Orečný,               

druhá řada odspodu zleva: L. Gáborová, V. Čebišová, H. Seinerová, J. Bidrman, M. Kališová, T. Nezbedová,        

L. Pavlíková, S. Šerhantová                                      

zleva klečící: K. Pelikánová, K. Kovářová, M. Navrkalová          



 

 

Stalo se v Domově ... 

IV. Zámecká pouť v Domově Kolešovice 

Tento rok se již počtvrté konala v parku Domova Kolešo-

vice Zámecká pouť, která se tento rok nesla v duchu oslav 

60. výročí založení Domova pro seniory. 

Celou akci zaštítila zapůjčením inventáře a finanční pod-

porou obec Kolešovice a samozřejmě i četní sponzoři        

a přátelé Domova, kteří pravidelně v kulturních a volnoča-

sových aktivitách naše uživatele podporují.   

Celé odpoledne zahájili tradičně výborní Rakovničtí truba-

či a několika slovy všechny přivítala ředitelka Domova 

Taťána Čížková a starosta obce Kolešovice Martin Dvo-

řák.  

Poté se již program rozjel v plné rychlosti. Před uživateli, jejich příbuznými     

a návštěvníky pouti předvedly skvělá vystoupení mažoretky TJ Sokol Rakov-

ník „ No Limits“, roztleskávačky TJ TZ Rakovník „ Power cheers“, Aerobic 

club Angels, kouzelník Jan Vaidiš, Václav Staněk a jeho cvičený poník Princ 

z Koňského dvorce Chmelištná. Celou akci svým westernovým vystoupením 

zakončil pan Vladimír Špána.   

Výborní hudebníci z partičky „ Hon na medvídka“ jako tradičně nezklamali       

a předvedli, že umí pobavit publikum napříč generacemi. 

Trh nabízel návštěvníkům kromě něčeho dobrého na zub i potravu pro oči        

a duši. Mimo jiné přispěly kolešovické ženy bohatě zásobovaným stánkem 

s domácími moučníky, naši uživatelé štěstíčky pro děti a samozřejmě tradiční-

mi šperky, zdobenými skleničkami apod.  

Kromě bohatého programu Domov dětským návštěvníkům nabídl skákací hra-

dy s balónky, trampolínu, ruské kuželky, jízdu na koni, malování na vlasy        

a výtvarnou dílnu. 

Každý rok se všichni organizátoři modlíme, aby bylo hez-

ké počasí a hlavně nepršelo. Tento rok nám slunce nadělilo 

takovou dávku paprsků, že se krásné počasí stalo zkouškou 

pro všechny zúčastněné. Obdiv musím vyjádřit všem účin-

kujícím, kteří svá vystoupení i v těchto extrémních pod-

mínkách zvládli na jedničku.  

Dále bych chtěla poděkovat našim zaměstnancům za skvě-

lou spolupráci.  

 

A co nás čeká v letním období: 

Dvakrát nás navštíví oblíbený hudebník Jan Kubík 

s harmonikou. U jeho písní si naši uživatelé posedí při    

grilované klobáse. 

Dále chystáme hudební představení „ Hvězdy stříbrného 

plátna“, kterého se zúčastní i uživatelé Pečovatelské služby 

Rakovník a Domova seniorů Rakovník. 

Velmi se těšíme i na výlet do ZOO v Plzni. 

      

  

          Bc. Martina Hejdová, sociální pracovnice  

 



 

 

Počasí v obci. Jak bylo ? 

K V Ě T E N   

T EP L O TY V KV Ě T NU    [ °C]  
SR Á ŽK Y V K V Ě TN U 

[ l / m 2 ]  

rok Max. datum Min. datum průměr celkové Max. Datum 

2014 31,0 22.05.2014 - 1,0 04.05.2014 13,19 71,0 12,0 17.05.2014 

2015 27,5 12.05.2015    3,0 11.05.2015 13,85 24,5 5,0 06.05.2015 

2016 31,5 22.05.2016    2,0 01.05.2016 14,50 30,5 9,0 24.05.2016 

Č E R V E N     

T EP L O TY V Č E RV NU  [ ° C]  
SR Á ŽK Y V  Č ER VN U 

[ l / m 2 ]  

rok Max. Datum Min. 
Datum 

průměr celkové Max. datum 

2014 36,5 09.06.2014 5,0 02.06.2014 17,49 33,0 14,0 25.06.2014 

2015 34,0 06.05.2015 7,0 17.06.2015 16,62 56,5 22,0 09.06.2015 

2016 35,5 24.06.2016 9,0 07.06.2016 18,65 85,0 28,0 17.06.2016 

Naše obec recyklací elektrospotřebičů výrazně ulevila životnímu prostředí 

Loni občané odevzdali k recyklaci 86 televizí, 17 monitorů a 666,00 kg drobné-

ho elektra  

Snaha obyvatel obce recyklovat staré a nepoužívané elektrospotřebiče se již 

několik let vyplácí. Naše obec obdržela certifikát vypovídající nejen o přínosech třídění televizí a 

počítačových monitorů, ale také o velkém významu sběru drobných spotřebičů, jako jsou mobilní 

telefony. Díky environmentálnímu vyúčtování společnosti ASEKOL můžeme nyní přesně vyčíslit, o 

kolik elektrické energie, ropy, uhlí, primárních surovin či vody jsme díky recyklaci vysloužilého 

elektra ušetřili ekosystém Země. Víme také, o jaké množství jsme snížili produkci skleníkových ply-

nů CO2 nebo nebezpečného odpadu. Informace vycházejí ze studií neziskové společnosti ASEKOL, 

která s obcí dlouhodobě spolupracuje na recyklaci vytříděných elektrozařízení. 

Z Certifikátu Environmentálního vyúčtování společnosti ASEKOL vyplývá, že občané naší obce v loňském roce 

vytřídili 86 televizí, 17 monitorů a 666,00 kg drobných spotřebičů. Tím jsme uspořili 32,24 MWh elektřiny, 1 447,77 

litrů ropy, 142,82 m3 vody a 1,32 tun primárních surovin. Navíc jsme snížili emise skleníkových plynů o 7,30 tun 

CO2 ekv., a produkci nebezpečných odpadů o 27,78 tun. Výsledek studie jednoznačně prokázal, že zpětný odběr 

elektrozařízení, i těch nejmenších, má nezanedbatelný pozitivní dopad na životní prostředí. Když si uvědomíme, že 

recyklace běžných 100 televizorů uspoří spotřebu elektrické energie pro domácnost až na 4 roky, nebo ušetří přibliž-

ně 400 litrů ropy potřebných až k sedmi cestám do Chorvatska, jsou to impozantní čísla. Pozitivní zprávou pro uživa-

tele počítačů také je, že odevzdání 10 vysloužilých monitorů ušetří spotřebu energie potřebnou pro chod notebooku 

po dobu necelých 5 let. Všichni ti, kteří tříděním takto zásadně přispívají k ochraně životního prostředí, si zaslouží 

obrovský dík. Studie LCA posuzuje systém zpětného odběru CRT televizorů, počítačových monitorů a drobného 

elektrozařízení. Hodnotí jejich sběr, dopravu a zpracování až do okamžiku finální recyklace jednotlivých frakcí vyřa-

zených spotřebičů do nového produktu. Pro každou frakci byly vyčísleny  dopady na životní prostředí. Výsledky 

studie jsou prezentovány jako spotřeba energie, surovin, emise do ovzduší, vody a produkce odpadu. Konečná bilan-

ce vyzněla pro zpětný odběr elektrozařízení jednoznačně pozitivně, a to ve všech aspektech. 

        Ze zdrojů firmy Asekol  

 Informace o počasí zpracoval P. Ransdorf  



 

 

Společenská kronika   

ŽIVOTNÍ JUBILEUM V ČERVENCI A SRPNU LETOŠNÍHO ROKU OSLAVÍ  

        

M a r i e  Š a l á t o v á  

    Z d e ň k a  H e j h a l o v á    

       B o ž e n a  H o r n í k o v á   

    H e d v i k a  B r a b c o v á  

    M a r t a  B u š k o v á  

    J a r o s l a v  M e n z l  

    R o s t i s l a v  V a ň h a   

  PŘEJEME PEVNÉ ZDRAVÍ A POHODU DO DALŠÍCH LET 

      * gratulujeme občanům ve věku 70, 75, 80 let  a po 80 roce každý rok  

tisk Kolešovické  l i s ty  vydává obec Kolešovice. Počet výtisků  120 ks.                                                                                                       

Vy davatel :   obec Kolešovice, 270 02 Kolešovice č.p. 212  – telefon: 313 582 296, IČ 00243884,  www.kolesovice.cz                                                

Evidenční číslo periodického tisku: MK ČR E 18577. Texty neprošly jazykovou úpravou.                                                                             

Adresa pro zasí lání  pří spěv ků a  inzerátů : obec@kolesovice.cz / Uzávěrka pří št ího č ís la : 21.09.2016 

 

  Dne 24. července 2016 nás opustila naše spoluobčanka paní  Marie  Gregová .   

       Č e s t  j e j í  p a m á t c e  ! 

4. června 2016  - nádvoří Domova Kolešovice       

Eliška Juřátková a Martin Koutecký, oba bytem Rakovník                                  

16. června 2016 - Obecní úřad Kolešovice       
Dagmar Lazarová a Milan Trejbal, oba bytem Kolešovice                           

16. července 2016 -  Kolešovice čp. 193         
Magdaléna Ryvolová Danišová, Kolešovice a Miroslav Batelka, Hlušice  

ŘEKLI SI SVÉ    „ano“ 

    Petr  Fefrčík                 *  29. května  2016 

    Voj těch  Černohorský          *  19. června 2016 

    Gabriel  Scholze                        * 29.července 2016 

      PÉŤOVI, VOJTOVI A GABRIELOVI  PŘEJEME KRÁSNÝ A SPOKOJENÝ ŽIVOT.                

                   ŠŤASTNÝM RODIČŮM BLAHOPŘEJEME !  

VÍTÁME NOVÉ OBČÁNKY MEZI OBYVATELE NAŠÍ OBCE 

 

 Dne 1. července 2016 nás opustil náš spoluobčan pan  Aloi s  Kučera .    

        Č e s t  j e h o  p a m á t c e  ! 

http://www.kolesovice.cz/
mailto:obec@kolesovice.cz

